
Kdo bo reformi mero jemal?
Pod lem naslovom javne tribune so se sodelavci DO Elektrozveze pogovorili o

najpomembnejših gospodarsko političnih vprašanjih z izvršnim sekretarjem CK
ZKS Živkom Preglom, članom CK ZKS dr. Cirilom RIBIČIČEM in članom Mark-
sističnega centra pri CK ZKS dr. Bogomirjem FERFILO.

Pri tem je Živko Pregl poudaril, da ima socializem, za katerega se ZK bori, vse
možnosti, da v celoti absorbira vse kar je v svetu na ekonomskem področju dobre-
ga doseženo in da od tam dalje gradi naprej. Cilj naše gospodarske reforme je prav
gotovo povečanje učinkovitosti našega gospodarjenja, ter si s tem omogočiti izbolj-
šanje našega standarda. Ima pa ta medalja tudi svojo drugo stran. Na osnovi inte-
gralnega trga bo nujno vzpostaviti tudi večjo tekmovalnost in sprejeti večje tvega-
nje, saj učinkovitosti ni brez konkurence in brez tveganja. Vsi bomo imeli manj za-
nesljivo eksistenco, ampak tisti, ki se bodo z delom znali potrditi, bodo imeli boljšo
kot doslej. Vendar pa je cilj vseh, ki se prizadevamo za svoboden, učinkovit in
uspešen socializem, da bi bila zagotovljena tudi socialna varnost za tiste, ki začasno
ne bodo uspeli, ta pomoč pa seveda ne sme biti taka, da bi posameznika uspavala
ampak, da mu pomaga k ponovnemu vključevanju v delovne procese.

Močan razlog, da k sedanji gospodarski reformi pristopimo odločneje, kol smo
k predhodnim, ki so propadle, je vsekakor v dejstvu, da nam drugega nič ne osta-
ne. Tu je sedaj naš slabi finančni položaj, ,,tujina" pa se je pripravljena pogovarjati
z nami le pod pogojem, če bo ugotovila, da smo soliden poslovni partner. Skratka
nobenih takih notranjih rezerv več nimamo, ki bi nam omogočale, da bi lahko
upravičili odlaganje reforme. Ekonomisti tudi pogosto ugotavljajo, da je naš slab
gospodarski položaj posledica sprege: nesposobne ekonomske politike, nesposob-
nega menedžmenta in nezainteresiranosti delavcev. Tu je ta krog problemov, ki ga
je treba presekati in kot prvo bo treba narediti spremembe na makroekonomski
ravni, torej moramo sprejeti zakone, ki bodo sprostili iniciativo podjetij. V zad-
njem času smo že sprejeli nekaj teh zakonov, nekaj pa jih bo še treba sprejeti.

Dr. Ciril RIBIČIC je uvodoma obrazložil, da se ZKS želi predstaviti kot Zveza
komunistov, ki se bori za socializem po meri človeka oz. po meri Ijudi. Posebej po
svoji zadnji konferenci posvečajo komunisti tem prizadevanjem še posebno pozor-
nost ter se pri tem naslanjajo predvsem na pozitivne izkušnje iz dosedanjega delo-
vanja, seveda ob zavedanju, da v preteklosti niso bile samo pozitivne izkušnje, na
osnovi katerih bi lahko kazali samo lep obraz. Po drugi strani pa so prisotne tudi
težnje, da bi sedanjo ZK prikazali kot državno, monopolno, oblastno partijo ter ji
pripisali prizadevanja, za katerimi ne teži, ker bi jo tako lažje napadali.

Glede pojavljanja novih družbenih gibanj, novih zvez, novih političnih subjektov
pa je dr. Ciril Ribičič menil, da so pomembni tudi za ZK, saj bi le ta v kolikor bi bi-
la monopolna, delala več napak, ko bo pa pod vsakdanjo kontrolo organizacijskih
subjektov posameznih delov družbe pa bo teh napak veliko manj.

Nadaljnji pogovor je zajel še vrsto vprašanj o našem politično ekonomskem po-
ložaju in pokazalo se je, da vprašanja iz tega področja živo zanimajo delavee v
združenem delu, ter da so tovrstne informacije ,,iz prve roke" zelo zaželjene, lako
da je bil tudi ta obisk predstavnikov CK ZKS koristen in zaželjen.
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